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З А П И С Н И К 
 47. сједнице Представничког дома  Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 

 одржане 2. децембра 2004. године 
 
 Сједница је почела у 10,15 часова. Присуствовало је 37 посланика. Оправдано је каснио Абдулах 
Накаш, а одсуство са сједнице оправдали су: Златко Лагумџија, Сеада Палаврић и Тихомир Глигорић.  
 Из Савјета министара присуствовали су министрица финансија и трезора Љерка Марић и замјеница 
министра одбране Марина Пендеш.                                                                                                                    

Из међународних организација сједницу су пратили: Маја Рибар  и  Сања Станојевић – ОHR,   
Мирсад Жига – америчка амбасада.                                                                

Једном дијелу сједнице присуствовао је г. Густав Селва, предсједник Спољнополитичког одбора 
Представничког дома Парламента Италије.                 
 
 Предсједавајући Дома Мартин Рагуж у уводним напоменама о приједлогу дневног реда изнио 
је допуне раније предложеног дневног реда које су усаглашене на Колегијуму Дома у проширеном 
саставу. Такође је упознао посланике да ће се у 10,50 часова дати пауза у засједању како би 
посланици присуствовали церемонији преузимања мировне мисије EUFOR-а од SFOR-а, која ће се 
одржати истог дана у бази у Бутмиру.  
 О приједлогу дневног реда није било дискусије. 
 Предсједавајући је констатовао да 47. сједница има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1. Записник са  46. сједнице Представничког дома, 
2. Посланичка питања и одговори, 
3. Захтјев посланика Мирсада Ћемана за разматрање Приједлога закона о преносу послова 

медијације на удружење медијатора по хитном поступку, у складу с чланом 105. Пословника, 
4. Захтјев  Административне комисије  Представничког дома за разматрање Приједлога закона о 

допуни Закона о државној служби у институцијама БиХ  по хитном поступку, у складу с чланом 105. 
Пословника, 

5. Захтјев Администравине комисије Представничког дома за разматрање Приједлога закона о допуни 
Закона о раду у институцијама БиХ  по хитном поступку, у складу с чланом 105. Пословника,  

6. Захтјев Предсједништва БиХ за разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама Закона о  
Централној банци БиХ по хитном поступку, у складу с чланом 104. Пословника, 

7. Приједлог закона о учешћу припадника оружаних снага БиХ, државних службеника и осталих 
запослених у мировним операцијама и другим активностима у иностранству (прво читање) – 
предлагач посланик Момчило Новаковић,  

8. Приједлог закона о измјени Закона о систему индиректног опорезивања у БиХ са Извјештајем 
Комисије за финансије и буџет (предлагач Закона посланик Момчило Новаковић), 

9. Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о идентичном тексту 
Закона о Агенцији за унапређење иностраних инвестиција у БиХ, 

10. Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о идентичном тексту 
закона о измјенама и допунама Закона о Суду БиХ, 

11. Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о идентичном тексту 
Закона  о измјенама и допунама Закона о Тужилаштву БиХ, 

12. Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о идентичном тексту 
Закона  о уступању предмета од стране Међународног кривичног суда за бившу Југославију 
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Тужилаштву Босне и Херцеговине и кориштењу доказа прибављених од Међународног 
кривичног  суда за бившу Југославију у поступцима пред судовима у Босни и Херцеговини, 

13. Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о идентичном тексту 
Закона  о уплатама на јединствени рачун и расподјели прихода, 

14. Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о идентичном тексту 
Закона о финансирању институција БиХ, 

15. Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о идентичном тексту 
закона о царинској политици БиХ, 

16. Извјештаји о извршеној ревизији финансијског пословања институција БиХ за 2003. годину, 
са Извјештајем Комисије за финансије и буџет, сљедећих институција: 

- Агенције за статистику БиХ, 
    - Државне граничне службе БиХ, 

           - Института за стандарде, метрологију и интелектуално власништво БиХ, 
           - Изборне комисије БиХ, 
           - Предсједништва БиХ, 
           - Регулаторне агенције за комуникације БиХ, 
           - Службе за заједничке послове институција БиХ, 
           - Агенције за државну службу БиХ, 
           - Агенције за унапређење иностраних инвестиција БиХ, 
           - Архива БиХ, 
           - Министарства цивилних послова БиХ, 
           - Министарства иностраних послова БиХ, 
           - Парламентарне скупштине БиХ, 
           - Правобранилаштва БиХ, 
           - Суда БиХ, 

       - Тужилаштва БиХ, 
           - Канцеларије за ветеринарство БиХ, 
           - Уставног суда БиХ, 
           - Агенције за информације и заштиту БиХ, 
           - Центра за уклањање мина БиХ, 
           - Дирекције за цивилну авијацију  БиХ, 
           - Дирекције за европске интеграције БиХ, 
           - Дирекције за имплементацију  пројекта ЦИПС, 
           - Дома за људска права БиХ, 
           - Института за акредитовање  БиХ, 
           - Комисије за заштиту националних споменика БиХ, 
           - Министарства финансија и трезора БиХ, 
           - Министарства спољне трговине и економских односа БиХ, 
           - Министарства за људска права и избјеглице БиХ, 
           - Омбудсмена за људска права БиХ, 
           - Сталног комитета за војна питања БиХ, 
           - Савјета министара БиХ – Службе. 

17. Извјештај о стању у одбрамбеним и безбједносним структурама у БиХ (подносилац 
Заједничка комисија за одбрамбену и безбједносну политику), 

18. Извјештај Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику о приједлогу 
закључака и мјера поводом расправе о Информацији о стању безбједности  Босне и 
Херцеговине, 

19. Приједлог резолуције о прихватању обавеза Отавског документа  са програмом дјеловања 
међународне конференције о популацији и развоју (ICPA) из 2002. године – предлагач 
посланик Милорад Живковић, 

20. Приједлог резолуције о одгађању слања свих бх.војних и полицијских формација у мисије у 
иностранство до доношења одговарајућег  закона  и активностима у овој области (предлагач 
посланик Златко Лагумџија), 

21. Приједлог одлуке о утврђивању престанка посланичког мандата Николи Крагуљу, посланику 
у Представничком дому ПСБиХ, 

22. Именовање три члана у Заједничку комисију оба дома ради постизања споразума о 
идентичном тексту Закона о оснивању Извозно-кредитне агенције БиХ (ИГА), 

23. Разрјешење посланика Мирка Благојевића у Административној комисији и Комисији за 
финансије и буџет и избор новог члана, 
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24. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Уговора између Савјета министара БиХ и Владе Републике Хрватске о ветеринарској 
сарадњи, 

b) Споразума о сарадњи у области туризма између Савјета министара БиХ и Савјета 
министара Републике Албаније, 

c) Споразума о развојном кредиту (Други пројекат подршке запошљавању) између Босне 
и Херцеговине и Међународне асоцијације за развој (SESP), 

d) Споразума о развојном кредиту (Други кредит за прилагођавање социјалног сектора) 
између Босне и Херцеговине и Међународне асоцијације за развој (SOSAC II), 

e) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Бјелорусије о друмском 
превозу путника и терета, 

f) Конвенције о сарадњи на заштити и одрживој употреби ријеке Дунав (Конвенција о 
заштити ријеке Дунав), 

25. Приједлог аутентичног тумачења става 2. члана 29. Закона о слободним зонама Босне и 
Херцеговине, 

26. Приједлог одлуке о утврђивању престанка посланичког мандата Мунибу Јусуфовићу, посланику у 
Представничком дому ПСБиХ. 

 
Ад – 1: Записник  са 46. сједнице Представничког дома 
 
 Записник са 46. сједнице Дома усвојен је једногласно, без примједби. 
 
Ад – 2: Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући је упознао Дом о томе на која су питања стигли одговори, а затим су 
одговоре коментарисали Сеад Авдић, Винко Зорић и Иво Миро Јовић. 
 Постављена су нова посланичка питања како слиједи:  
 
Љиљана Милићевић: 
 ‘’На који начин је извршен пријем лица у Истраживачки центар при Парламентарној скупштини 
БиХ, односно: 

- да ли је, када и у којем средству информисања био расписан конкурс? 
- ко је одлучивао о пријему лица? 
- колико је лица са сталним статусом примљено и каква је њихова национална структура?'' 

 
Јелина Ђурковић: 
 1.»Зашто Савјет министара БиХ не испуњава своју обавезу у оквиру сарадње с Хашким 
трибуналом и свој програм рада за 2004. у дијелу који се односи на образовање Комисије за 
испитивање истине о догађајима у Сарајеву у времену од 1992. до 1995, а у вези са страдањем Срба, 
Хвата, Бошњака и осталих? Рок истиче за мјесец дана.  Зашто комисија није образована?» 
 2. Покренула је иницијативу да Представнички дом образује комисију за утврђивање 
посљедица радијације осиромашеног уранијума на здравље грађана у БиХ (Хаџићи, Хан Пијесак, 
Братунац). 
 
Мухамед Морањкић: 
 «Нема ниједног скупштинског материјала а да у њему не дођу или неке интервенције, или 
неке пријетње, или неке молбе, или неке жалбе, па тако и у овом материјалу појавило се предузеће 
«ЕЛТА» које указује на криминал и безакоње које царује у овој држави.  Ако је ово истина (што пишу 
и тврде из «Елте»), онда је ово више од срамоте – шта се ради у овој земљи. Зато питам Савјет 
министара, а преко њега и надлежне органе: 

1. Да ли је ово што пише тачно (да се провјери)?; 
2. Чија је све ово одговорност и ко по овоме треба предузети мјере и хоће ли их предузети? 

П.С. Ако је ово тачно, онда је ово вапај немоћног у немоћној држави». 
 
 3. Као први замјеник предсједавајућег Комисије за саобраћај и комуникације дошао сам до 
сазнања да се у овом министарству врше незаконите и криминалне радње при расподјели ЦЕМТ 
дозвола (о чему сам обавијестио министра Докића и предсједавајућег Савјета министара Терзића. 
Мјесецима сви ћуте, а на закључак Комисије о овом питању – нико не одговара.  
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 Тражим од Савјета министара да ово испита и у проблем да се укључи СИПА, а јавно 
тражим од Антикорупционог тима при ОHR-у да све ово пропрати – јер је ово брука за ову државу». 
 
Милош Јовановић: 
 «Шта је Омбудсмен за људска права БиХ одлучио о жалби број 5282/04. од 02.08.2004, коју су 
поднијели смијењени функционери из Републике Српске од стране високог представника за наводно 
кршење основних људских права и слобода? » 
  
Винко Зорић:  
 «У које земље свијета грађани из БиХ, са бх. пасошем, могу да путују без визе? Такође ме 
интересује из којих земаља (с чијим пасошима) се може ући у Босну и Херцеговину без визе?» 
 
Ружа Сопта: 
 «Да ли је позната траса коридора 5ц дјелимично или укупно? Ако је дјелимично, онда да нам 
се одговори у којим дијеловима је позната?» 
 
Иво Миро Јовић: 
 «Подстичем Предсједништво БиХ за упућивање протестне  ноте за понашање заступника УН у БиХ 
(Ж.П.Клајна) у случају убиства министра унутрашњих послова Федерације БиХ покојног Јозе Леутара». 
 
Милорад Живковић: 
 С обзиром на шароликост саобраћајних прописа унутар БиХ (ентитети и кантони), да ли ће се 
и, ако хоће, када ова проблематика уредити јединствено на нивоу читаве територије Босне и 
Херцеговине?  
 
Момчило Новаковић: 
 ''По којим критеријумима је Управа за индиректно опорезивање извршила избор царинских 
испостава? Молим да ми се доставе критеријуми, гдје се одступило од критеријума и због чега? Да ли 
је било накнадног проширења листе, на чију иницијативу и по којим критеријумима? Има ли 
процјена колико ће бити увећани  трошкови пословања привредних субјеката због дужине чекања на 
поступак царињења?'' 
 
Ад – 3: Захтјев посланика Мирсада Ћемана за разматрање Приједлога закона о преносу 
             послова  медијације на удружење медијатора по хитном поступку,  у складу 
             с чланом 105. Пословника 
 
 Мирсад Ћеман укратко је образложио захтјев за хитни поступак, као и Приједлог закона. 
 У дискусији су учествовали: Момчило Новаковић, Мирсад Ћеман и Селим Бешлагић, након 
чега се Дом изјаснио о захтјеву предлагача. За захтјев гласало је 18, против 12, уздржала су се 3 
посланика. По ентитетима, из Федерације БиХ за је гласало 17, из Републике Српске један.  Према 
томе, захтјев није добио ентитетску већину, па је услиједило усаглашавање у Колегијуму као 
Комисији.  
 Предсједавајући је обавијестио Дом да нема сагласности и о захтјеву спровео други круг 
гласања, којом приликом су из Федерације против гласала 4, а из Републике Српске 8 посланика, што 
је мање од 2/3 из ентитета.  

Предсједавајући је констатовао да је усвојен захтјев за хитни поступак, по члану 105. 
Пословника.  

У оквиру дискусије о Приједлогу закона говорио је Момчило Новаковић, а затим је обављено 
гласање. 

За Приједлог закона гласало је 17, против 12, уздржала су се 4 посланика – од чега из 
Федерације БиХ 16, из РС један.  

Због недостатка ентитетске већине, спроведено је усаглашавање  у Комисији Колегијума. 
Како  није било сагласности, обављен је други круг гласања. Из Републике Српске против Приједлога 
закона гласало 10, што је 2/3 из ентитета. 

Предсједавајући је констатовао да није усвојен  Приједлог  закона о преносу послова 
медијације на удружење медијатора. 
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Ад – 4: Захтјев  Административне комисије  Представничког дома за разматрање Приједлога закона о   
               допуни Закона о државној служби у институцијама БиХ  по хитном поступку, ускладу с  
               чланом 105. Пословника 
 
 Винко Зорић поднио је образложење у име Админстративне комисије која је предлагач закона.  
 У оквиру ове тачке вођена је дужа дискусија у којој су учествовали: Никола Шпирић, Мухамед  
Морањкић, Мухамед Алтић, Петар Кунић, Јозо Крижановић, Азра Хаџиахметовић, Винко Зорић, Љиљана 
Милићевић, Милорад Живковић, Мубера Ушановић и Ружа Сопта.  
 У дискусији о захтјеву је, између осталог , предлагано  да предлагач преиначи свој захтјев тако да 
тражи процедуру по члану 104. Пословника, како би се амандманима могле извршити поправке предложеног 
текста, односно прецизирати шта спада под термин “тешка болест” и “тешка инвалидност”. Међутим, Винко 
Зорић рекао је да нема овлаштења да у име Комисије мијења захтјев за процедуру, па је предсједавајући  
захтјев дао на гласање. 
 За захтјев је гласало 14, против 11, уздржало се 6 посланика – од чега су из РС за гласала 3, а из 
Федерације 11.  
 Како није било ентитетске већине, спроведено је усаглашавање у Комисији Колегијума гдје није 
постигнута сагласност, па је обављен други круг гласања. Из Републике Српске у другом кругу гласања 
против су  гласала  4 посланика, а из Федерације 6.  
 С обзиром да није било 2/3 против, предсједавајући је констатовао да је захтјев за хитни поступак 
усвојен.  
 Приликом гласања о Приједлогу закона, за је гласало 9, против 11, уздржало се 11 посланика. 
 Према томе, Дом није усвојио Приједлог закона о допуни Закона о државној служби у институцијама 
БиХ. 
 
Ад – 5:  Захтјев Административне комисије Представничког дома за разматрање Приједлога закона 
               о допуни Закона о раду у институцијама БиХ по хитном поступку у складу с чланом 105. Пословника 
 
 У оквиру ове тачке није било дискусије, па је предсједавајући на гласање дао захтјев за хитни 
поступак. 
 Од 32 присутна за захтјев је гласало 11, против 13, уздржало се 8 посланика. 
 Према томе, захтјев није добио већину присутних, па је предсједавајући констатовао да ће се 
Приједлог закона о допуни Закона о раду у институцијама БиХ разматрати у редовној процедури. 
 
Ад – 6: Захтјев Предсједништва БиХ за разматрање Приједлога закона о  
              измјенама и допунама Закона о  Централној банци БиХ по хитном поступку,  
              у складу с чланом 104. Пословника 
 
 Са 29 гласова за и 3 против Дом је усвојио захтјев Предсједништва БиХ да се Приједлог закона о 
измјенама и допунама Закона о Централној банци БиХ разматра по хитном поступку, у складу с чланом 104. 
Пословника Дома.  
 
Ад – 7: Приједлог закона о учешћу припадника оружаних снага БиХ, државних службеника 
            и осталих запослених у мировним операцијама и другим  активностима у иностранству 
           (прво читање) – предлагач посланик Момчило Новаковић 
 
 Уводне напомене дао је предсједавајући Дома Мартин Рагуж. 
 У дискусији су учествовали: Сеад Авдић, Јозо Крижановић, Милорад Живковић, Адем 
Хускић, Шефик Џаферовић, Момчило Новаковић, као и замјеница министра одбране Марина 
Пендеш. 
 Након дискусије, Дом је, са 28 гласова за и 2 уздржана, у првом читању усвојио Приједлог 
закона о учешћу припадника оружаних снага БиХ, државних службеника и осталих запослених у 
мировним операцијама и другим активностима у иностранству.  
 
Ад – 8: Приједлог закона о измјени Закона о систему индиректног опорезивања у БиХ 
             са Извјештајем Комисије за финансије и буџет – (предлагач Закона посланик 
             Момчило Новаковић) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је скренуо пажњу да је извјештај надлежне комисије 
негативан о Приједлогу овог закона и подсјетио на одредбе које се у овом случају примјењују. 
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 Момчило Новаковић поднио је Дому  образложење Приједлога закона, а краће је дискутовао 
Јозо Крижановић. Након дискусије, предсједавајући је на гласање дао Извјештај надлежне комисије. 
 За Извјештај је гласао 21, против 11, уздржала су се 2 посланика. По ентитетима, из 
Федерације за је гласало 20, из РС један. Према томе, није било ентитетске већине, па је 
предсједавајући констатовао да ће Колегијум накнадно спровести усаглашавање. 
 
Ад – 9. до  15: Извјештаји о усаглашавању идентичног текста закона: 
 
 Представнички дом усвојио је извјештаје заједничких комисија о усаглашавању идентичног 
текста: 

- Закона о Агенцији за унапређење иностраних инвестиција у БиХ, 
- Закона о измјенама и допунама Закона о Суду БиХ, 
- Закона  о измјенама и допунама Закона о Тужилаштву БиХ, 
- Закона  о уступању предмета од стране Међународног кривичног суда за бившу 

Југославију Тужилаштву  Босне и Херцеговине и кориштењу доказа прибављених од 
Међународног кривичног  суда за бившу Југославију у поступцима пред судовима у 
Босни и Херцеговини, 

- Закона  о уплатама на јединствени рачун и расподјели прихода, 
- Закона о финансирању институција БиХ и 
- Закона о царинској политици БиХ. 

 
Ад – 16: Извјештаји о извршеној ревизији финансијског пословања институција БиХ  
               за 2003. годину, са Извјештајем Комисије за финансије и буџет 
 
  Предсједавајући Дома у уводним напоменама скренуо је пажњу посланика на главни 
извјештај надлежне комисије о разматрању извјештаја Канцеларије за ревизију о ревизији свих 
институција за 2003, у којем је Комисија Дому на усвајање предложила девет закључака, као и на 
извјештаје о ревизији сваке институције појединачно, с препорукама и закључцима. 
 У дискусији у оквиру ове тачке учествовали су: Ружа Сопта, Бериз Белкић, Мухамед 
Морањкић, Шефик Џаферовић, Хазим Фелић, Младен Поточник, Ибрахим Ђедовић, Сеад Авдић, 
Селим Бешлагић, Милорад Живковић, Љиљана Милићевић, Иво Миро Јовић, Момчило Новаковић, 
Јозо Крижановић и Милош Јовановић.  
 Након дискусије, предсједавајући је констатовао да су закључци које је на усвајање Дому 
предложила Комисија за финансије и буџет веома конзистентни и да су у њима дефинисани рокови и 
носиоци, те да је у дискусији подржан и приједлог за допуну закључака, да се као 10. тачка наведе  - 
да се надлежна комисија задужује да свака три мјесеца Дому подноси извјештај о реализацији свих 
девет закључака. 
 Са 33 гласа за и једним уздржаним, Дом је усвојио извјештаје Канцеларије за ревизију 
институција БиХ (32 институције наведене у тачки дневног реда), са закључцима предложеним у 
главном извјештају Комисије, као и извјештаје Комисије с препорукама и закључцима.  
 
Ад – 17: Извјештај о стању у одбрамбеним и безбједносним структурама у БиХ 
               (подносилац Заједничка комисија за одбрамбену и безбједносну политику) 
 
 У оквиру ове тачке није било дискусије. 
 Дом је усвојио Извјештај Заједничке комисије о стању у одбрамбеним и безбједносним 
структурама у БиХ, као и Извјештај о стању у одбрамбеним и безбједносним структурама у БиХ, који 
чине Извјештај Министарства одбране о статусу реформе у одбрамбеном систему БиХ и 
имплементацији реформских рјешења и Информација Министарства безбједности о попуњености 
људством Државне агенције за истраге и заштиту и Државне граничне службе БиХ на дан 26.10.2004. 
године.  
 Извјештај је усвојен са 26 гласова за и 3 уздржана.  
 
Ад – 18: Извјештај Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику о приједлогу  
               закључака и мјера поводом расправе о Информацији о стању безбједности   
               БиХ 
 
 У оквиру ове тачке дискутовали су: Милош Јовановић и Јозо Крижановић. 
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 Након дискусије, предсједавајући је констатовао да се могу прихватити приједлози Јозе 
Крижановића да се допуни 1. тачка, брише 3. тачка и допуни 4. тачка предложених закључака. Затим 
је на гласање дао Извјештај Заједничке комисије са закључцима допуњеним приједлозима Јозе 
Крижановића, како је изнио предсједавајући. 
 Са 25 гласова за и једним против усвојен је Извјештај Заједничке комисије о приједлогу 
закључака и мјера поводом расправе о Информацији о стању безбједности БиХ. Текст закључака је 
сљедећи: 
 
1. Представнички дом ПСБиХ цијени да стање безбједности у БиХ није задовољавајуће, те тражи 

од надлежних органа да сачине план активности и предузму хитне системске и оперативне мјере 
ради отклањања уочених негативних појава. Тражи се од Савјета министара БиХ да, на основу 
ових информација, обавијести Представнички дом. 

2. Дом позива Предсједништво БиХ да коначно донесе документ Безбједносна политика Босне и 
Херцеговине. 

3. Дом захтијева од Савјета министара БиХ  и Министарства безбједности БиХ  да информацију о 
стању безбједности  достављају сваких шест мјесеци, а Министарство безбједности ће, када 
оцијени потребним, доставити Дому и посебне извјештаје који обрађују специфичне појаве у 
области безбједности. Информација треба да садржава све области (институције СИПА-а, ОСА, 
МУП-ови, ДГС и друге) које треба да преузму одговорност за стање безбједности у Босни и 
Херцеговини. Дом захтијева од Савјета министара БиХ и Министарства безбједности БиХ да 
информације о стању безбједности буду допуњене питањима малољетничке делинквенције, 
подацима о неразјашњеним убиствима по општинама од потписивања Дејтонског споразума, 
питањима злоупотребе у раду појединих органа који се односе на незаконито прислушкивање 
појединих грађана, те да у приједлогу мјера јасно дефинишу узрочнике дестабилизације 
безбједности. 

4. Дом захтијева предузимање енергичне акције полиције у вези с  кривичним дјелима подметања 
експлозивних направа, како би се починиоци, инспиратори и организатори ових дјела што прије 
привели суду правде, те како би се овакве и сличне криминалне радње у будућности превенирале 
и спријечиле. 

5. Дом захтијева од Савјета министара да одмах приступи усклађивању кривичног законодавства с 
Европском конвенцијом о заштити људских права и основних слобода у погледу регулације 
притвора,  да предложи теже санкције за учиниоце кривичних дјела, јер је очигледно да 
прописане санкције  нису адекватне, те да се покрене хитан поступак измјена одређених чланова 
Кривичног закона који регулишу питање посједовања оружја без одобрења надлежног органа.  

6. Дом захтијева од Савјета министара да посебну пажњу посвети безбједности у саобраћају, те да 
понуди потребне законе на нивоу Босне и Херцеговине за ефикасну борбу против дроге, 
трговине људима, организованог криминала, корупције, тероризма и сл., обезбјеђујући сарадњу 
органа  БиХ, регионалну, европску и сарадњу с државама цијелог свијета, с циљем превенирања, 
спречавања, откривања и санкционисања потенцијалних и стварних починилаца свих кривичних 
дјела. 

7. Захтијева се од Савјета министара БиХ поновно успостављање установе или установа за смјештај 
и одгој малољетних делинквената, најкасније до 31.12.2004. године. 

8. До краја текуће године надлежне институције треба да уложе максималне напоре с циљем 
стављања у пуну оперативност Државне агенције за истраге и заштиту (СИПА), што 
подразумијева предузимање свих  мјера ради рјешавања проблематике трајног смјештаја СИПА-
е и њене кадровске попуне. 

9. Потребно је наставити даље активности на усклађивању визног режима с визним режимом 
шенгенских земаља. 

10. Савјет министара БиХ и остале надлежне институције треба да раде на доношењу и  
хармонизовању  подзаконских прописа у области имиграције и азила. 

11. Треба потписати споразум са Србијом и Црном Гором о прихвату илегалних имиграната ради 
враћања у матичне земље, ријешити проблем репатријације, као и обезбиједити прихватилишта 
за странце.  Надлежне институције треба да раде на побољшању социо-економских и 
финансијских услова за рад полиције оба ентитета, као и изналажењу средстава за њихово 
квалитетније опремање , користећи досадашња искуства и сарадњу с Европском комисијом 
CARDS. 

12. Надлежне институције, у сарадњи с Дирекцијом за имплементацију ЦИПС пројекта, треба да 
раде на изградњи јединствених информационо-безбједносних система у БиХ кроз оснивање 
специјалних радних група за анализу студија изводљивости појединих безбједносних 
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информационих пројеката у БиХ, до успостављања Агенције за информационо друштво, као и 
изради јединствених безбједносних база  података из разних области. 

13. Надлежне институције треба да раде на оснивању радних група које ће у завршници дати 
приједлоге јединствених акционих планова или стратегије за борбу против корупције и борбу 
против привредног криминалитета на нивоу БиХ, те радити на развоју јединственог 
методолошког система евидентирања и праћења свих појавних облика кривичних дјела који 
утичу на стање безбједности у БиХ кроз Сектор за стратешке анализе и процјену при 
Министарству безбједности. 

     
Ад – 19: Приједлог резолуције о прихватању обавеза Отавског документа  с програмом 
               дјеловања међународне конференције о популацији и развоју (ICPA) из  
               2002. године -  предлагач посланик Милорад Живковић 
 
 Подносилац Резолуције Милорад Живковић поднио је Дому образложење. Затим је Дом 
једногласно усвојио Резолуцију о прихватању обавеза Отавског документа с програмом дјеловања 
међународне конференције о популацији и развоју (ICPA) из 2002.  
 
Ад – 20: Приједлог резолуције о одгађању слања свих бх. војних и полицијских формација у  
                мисије у иностранство до доношења одговарајућег  закона  и активностима у овој  
                области (предлагач посланик Златко Лагумџија) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Мартин Рагуж подсјетио је посланике да надлежна 
комисија није прихватила текст Резолуције. 
 У дискусији су учествовали: Јозо Крижановић и Сеад Авдић. 
 Након дискусије, предсједавајући је на гласање дао Приједлог резолуције. Од 33 присутна, за 
је гласало 10, против 18, уздржало се 5 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Приједлог резолуције није добио општу већину, те да није 
усвојен.  
 
Ад – 21: Приједлог одлуке о утврђивању престанка посланичког мандата Николи Крагуљу,  
               посланику у Представничком дому Парламентарне скупштине БиХ 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Мартин Рагуж  подсјетио је посланике да је Никола 
Крагуљ поднио оставку на дужност посланика због избора за начелника Општине Градишка.  
 Селим Бешлагић у краткој дискусији предложио је да Дом изрази захвалност Николи 
Крагуљу за савјестан рад у Парламенту и честитао му на избору за начелника. 
 Поводом ове тачке Азра Хаџиахметовић, придружујући се дискусији Селима Бешлагића, 
покренула је иницијативу да се приступи измјени Изборног закона, између осталог, и у одредбама 
које прописују престанак мандата. Нагласила је да је апсурд да Дом треба да утврђује престанак 
мандата посланику, већ да би то требало да чини Изборна комисија аутоматизмом, као орган који је 
одговоран за спровођење Изборног закона. 
 
 Након дискусије , предсједавајући Дома сагласио се с иницијативом Азре Хаџиахметовић, па 
је Приједлог одлуке дао на гласање. 
 Са 29 гласова за и једним против Дом је  усвојио одлуку о утврђивању престанка посланичког 
мандата Николи Крагуљу због избора на дужност начелника Општине Градишка. 
 
Ад – 22: Именовање три члана у Заједничку комисију оба дома ради постизања споразума 
              о идентичном тексту Закона о оснивању Извозно-кредитне агенције БиХ (ИГА) 
 
 У заједничку комисију именовани су: Љиљана Милићевић, Адем Хускић и Филип Андрић.  
 
Ад – 23: Разрјешење посланика Мирка Благојевића у Административној комисији и  
               Комисији  за финансије и буџет и избор новог члана 
 
 Због оставке Мирко Благојевић разријешен је дужности члана Административне комисије и 
Комисије за финансије и буџет. За разрјешење гласало је 25, против 2, уздржало се 5 посланика. 
 За нове чланове комисија једногласно су изабрани: 
 -   Никола Шпирић – за члана Админстративне комисије и 
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-   Марија Перкановић – за члана Комисије за финансије и буџет. 

 
 
Ад – 24: Давање сагласности за ратификацију 
 
 Дом је једногласно дао сагласност за ратификацију: 

a) Уговора између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике Хрватске 
о ветеринарској сарадњи, 

b) Споразума о сарадњи у области туризма између Савјета министара Босне и 
Херцеговине и Савјета министара Републике Албаније, 

c) Споразума о развојном кредиту (Други пројекат подршке запошљавању) између Босне 
и Херцеговине и Међународне аоцијације за развој (SESP), 

d) Споразума о развојном кредиту (Други кредит за прилагођавање социјалног сектора) 
између Босне и Херцеговине и Међународне асоцијације за развој (SOSAC II), 

e) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Бјелорусије о друмском 
пријевозу путника и терета, 

f) Конвенције о сарадњи на заштити и одрживој употреби ријеке Дунав (Кнвенција о 
заштити ријеке Дунав). 

 
Ад – 25: Приједлог аутентичног тумачења става 2. члана 29. Закона о слободним зонама  
                 Босне и Херцеговине 
  
 У оквиру ове тачке није било дискусије. 
 Дом је једногласно усвојио аутентично тимачење става 2. члана 29. Закона о слобоним зонама Босне и 
Херцеговине.  
 
Ад – 26: Приједлог одлуке о утврђивању престанка посланичког мандата Мунибу Јусуфовићу, 
                посланику у Представничком дому ПСБиХ 
 
 Предсједавајући Мартин Рагуж подсјетио је посланике на ставове Изборне комисије у вези с Одлуком 
Дома о условној суспензији мандата посланика Муниба Јусуфовића, које су посланици добили. 
 Поводом Приједлога одлуке вођена је дужа дискусија у којој су учествовали: Мухамед Морањкић, 
Адем Хускић, Мартин Рагуж, Младен Поточник, Бериз Белкић, Љиљана Милићевић, Ибрахим Ђедовић, 
Никола Шпирић, Сеад Авдић, Мирсад Ћеман и Јозо Крижановић. 
 Мухамед Морањкић предложио је да се, због нејасноћа у случају Муниба Јусуфовића, усвоји 
закључак којим ће се од Уставно-правне комисије затражити тумачење комплетне ситуације у вези са 
посланичким мандатом Муниба Јусуфовић.  
 Након дискусије , Дом се прво изјаснио о Приједлогу одлуке о утврђивању престанка мандата. 
 Од 33 присутна , за Приједлог одлуке гласало је 6, против 14, уздржало се 13 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да  није усвојен Приједлог одлуке о утврђивању престанка мандата 
посланика у Представничком  дому   Мунибу Јусуфовићу.  
 На приједлог из  расправе, Дом је усвојио закључак којим се од Уставно-правне комисије тражи 
да до наредне сједнице Дома достави аутентично тумачење члана 1.10. Изборног закона Босне и 
Херцеговине, са аспекта ситуације у вези с посланичким мандатом Муниба Јусуфовића.  
 Овим је реализован дневни ред 47. сједнице.  
 Предсједавајући Рагуж обавијестио је посланике да 8. децембра истиче осмомјесечни мандат његовог 
предсједавања Домом и да ће у наредних осам мјесеци предсједавати Шефик Џаферовић. Захвалио је 
посланицима на сарадњи и Шефику Џаферовићу пожелио успјешан рад.  
 
 Сједница је завршена у 18,50 часова. 
 Саставни дио Записника је транскрипт 47. сједнице Представничког дома. 
 
  СЕКРЕТАР                    ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                       ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                 Мартин Рагуж 
 

       


